
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/5499.

Benyújtás dátuma: 2023-10-06 09:55

Parlex azonosító: 1J2PDD420001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Szabadi István (Mi Hazánk) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem tesznek meg mindent a vágyott gyermekek 
megszületéséért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az V. Budapesti Demográfiai Csúcson Miniszterelnök úr is elismerte, hogy a Kormány komoly
demográfiai kihívások előtt áll,  ennek ellenére álláspontunk szerint nem tesznek meg mindent a
születésszám növelése érdekében.  Az állami kórházakban a nők nem szülhetnek ugyanannál  az
orvosnál,  akihez  magánrendelésre  járnak,  pedig  az  ügyeletes  orvosnál  nem érzik  biztonságban
magukat.  Hónapokra  bezárnak  szülészeti  osztályokat  és  csökkentették  az  amúgy  is  megdrágult
tápszerek TB támogatását.

Magyarországon  150-200  ezerre  tehető  a  meddőségi  problémákkal  küzdő  párok  száma,  a
meddőségi  kezelések  évente  3-4  ezer  gyermek  megszületését  segítik  elő.  Mesterséges
megtermékenyítést  végezni  csak  állami  meddőségi  centrumokban  lehet,  ahol  azt  ígérték,  nem
lesznek várólisták. Ehhez képest az első konzultációtól a beültetésig egy év is eltelik, ami a koruk
miatt veszélyeztetett nőket hátrányosan érinti.

A  kormányzati  propaganda  szerint  öt  beültetésig  ingyenesen  hozzáférhetnek  a  meddőségi
kezelésekhez és  gyógyszerekhez  a  meddő párok.  Valójában azonban a  gyógyszerek után  100%
helyett 90% TB támogatás jár, az is csak a beültetésig, így a kritikusnak számító 12. hétig több mint
100  ezer  Ft-ot  kell  költeni  gyógyszerre.  Nem  beszélve  a  kötelezően  előírt  vitaminokról  és
fehérjékről, amik további havi 50-60 ezer Ft-ba kerülnek.

A meddőségi ellátásnak nemzetstratégiai jelentősége van, ehhez képest a reprodukciós intézmények
alulfinanszírozottak és túlterheltek. Kérem, Tisztelt Miniszter Úr válaszát azzal kapcsolatban, hogy
a meddőségi gyógyszereket miért nem biztosítják ingyen a beültetéstől számított 12 hétig? 35 év



alatt  miért  csak egy embriót  ültetnek be? Az öt  ingyenes  beültetést  miért  tervezik korlátozni  a
petesejt öt ingyenes leszívására, ami csökkentené a terhesség valószínűségét?
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